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Milí přátelé z oborové komunity výtvarných pedagogů  
a pedagožek, dovolte, abych poděkovala všem za důvěru, 
již jste mi projevili ve volbách do výboru Česká sekce 
INSEA. Neumím vyjádřit, jak moc si vážím toho, že jste 
mi opakovaně dali své hlasy a vyslovili se pro to, abych 
dál vedla naši organizaci.  
 
Když jsem se okolo roku 2015 rozhodla naši organizaci 
vzkřísit, byla mou motivací především úcta k tradici  
a k našim vzácným předchůdcům, díky nimž má náš 
didaktický diskurz i dnes tak vysokou úroveň a díky 
jejichž práci jsme dnes právem hrdí na vysokou úroveň 
české výtvarné výchovy.  
 
Cítila jsem, že je životně důležité mít organizaci, jež nás 
bude sdružovat a jež bude plnit roli silné platformy pro 
oborové dění. Byla jsem šťastná, že Česká sekce INSEA 
prokázala životaschopnost, že jste se přidali k našemu 
úsilí budovat náš obor a že se nám společně podařilo 
dokázat tolik dobrého.  
 
Českou sekci INSEA jsem měla tu čest vést po dvě volební 
období, tedy celých osm let. Byly to krásné, ale také velmi 
náročné roky.  
 
V mnohém jsme museli organizaci znovu vybudovat, 
uspořádali jsme každé dva roky skvělé konference, vydali 
hodnotné publikace. Realizovali jsme vzdělávací akce pro 
učitele, účastnili se projektů, podíleli se na přehlídkách 
dětského výtvarného projevu. Naše webová platforma 
nabízí bohatou digitální knihovnu, vydávali jsme Listy 
České sekce INSEA, zasahovali jsme do dění. A když bylo 
potřeba, bojovali jsme jako lvi, protestovali jsme, jednali. 
Zkrátka byli jsme silným hlasem oborové komunity.  
 
A ještě jeden highlight: v době pandemie, kdy byl obor 
ochromen, jsme uspořádali největší oborovou událost 
globálního významu. Konference Art Education in the 
Time of Coronavirus, již podpořila také naše mateřská 
organizace, její prezident nebo americká komunita, se 
účastnilo na tisíc lidí doslova z celého světa. 
 
K letošním volbám jsem přistupovala s odhodláním dále 
podle svých sil pracovat ve výboru – pokud od vás 
dostanu důvěru. Zároveň jsem byla rozhodnuta, že místo 
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předsedkyně nebo předsedy uvolním, tak aby také další 
lidé dostali šanci věnovat INSEA to nejlepší ze sebe.  
 
Jsem hluboce přesvědčena o tom, že pro každou 
organizace je zdravé, aby ji nezastupovala jen jedna tvář. 
Ve funkcích se mají lidé střídat a dva mandáty za sebou 
stačí. Proto jsem se kandidatury na předsedkyni vzdala  
a navrhla na tuto funkci dva své kolegy z nového výboru, 
kteří byli v pořadí za mnou a dostali vysoký počet hlasů.  
 
Kandidaturu po krátké a zodpovědně vedené debatě 
nakonec přijal Aleš Pospíšil a výbor včetně mě mu vyjádřil 
silnou podporu. Jednohlasně byl zvolen do čela České 
sekce INSEA a já jsem mu velmi vděčná nejen za to, že byl 
v uplynulých letech mým spoluhráčem v roli 
místopředsedy, ale také za to, že se tohoto úkolu ujal. 
Vážím si našeho přátelství a slibuji, že v roli 
místopředsedkyně mu budu stát po boku. Povede si 
skvěle a přeji mu ze srdce hodně sil. 
 
Tolik moje prohlášení, jsme nyní plni zážitků 
a k ostravské konferenci se budeme dál vracet. Teď — 
bezprostředně po jejím skončení — jsme unaveni a vše 
teprve zpracováváme. To hlavní ale je, že naše idea žije 
a nese ji v srdci tolik odhodlaných a talentovaných lidí. 
Díky za to! 
 
 

 
Petra Šobáňová 

 
V Ostravě 14. října 2023 

 


